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The Moroccan ATSEP (Air Traffic Safety Electronics Personnel) began today a 5 day strike after 
social dialogue negotiations with their Air Navigation Service Provider ONDA failed. 
To guarantee the continuation of service, ONDA contacted manufacturers of the CNS systems 
installed at Casablanca and other airports.  
This initiative strongly goes against the regulation and International recommendations.  
Allowing individuals without the required level of qualification, to operate and maintain 
operational CNS/ATM equipment, compromises Air Traffic Safety. 
IFATSEA deplores this reaction of the ANSP and fully supports the Moroccan ATSEP. 
 
 
Les ATSEP Marocains  ont entamés une grève de 5 jours à partir du mercredi 14 /09/2011 après 
l’échec du dialogue social avec l’ONDA fournisseur des services de la navigation aérienne. Pour 
assurer la continuité du service l’ONDA a contacté des sociétés fournisseurs des systèmes CNS 
installés au centre de contrôle régional de  Casablanca et dans certains aéroports. Cette réaction  
met en danger  la sécurité aérienne et va l’encontre des règlements et recommandations 
internationaux qui stipulent que nul ne peux assurer la maintenance sans les qualifications 
nécessaires sur les systèmes CNS/ATM et leur environnements. L’IFATSEA déplore cette façon 
d’agir  et soutien les ATSEP marocains dans leurs revendications.  
 
 
 
 

 

IFATSEA is the International Federation of Air Traffic Safety Electronic Associations representing more 
then 20.000 Air Traffic Safety Electronics Personnel (ATSEP) worldwide. The main objective of 
IFATSEA is the promotion of safety, security, efficiency and sustainability in international aviation. 
 


